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A dolgozatom fő témája és célja az volt, hogy kiderítsem melyek, azok a tényezők, amelyek 

leginkább befolyásolják a gyerekek egy-egy sportágválasztásban.  

A kutatásomhoz kérdőíves módszert alkalmaztam, melyet 3 részre osztottam. Az első részben 

a Somogyszobi Általános Iskola tanulói körében töltettem ki, akiknek nagy része nem igazolt 

sportoló, mert arra voltam kíváncsi, hogy egy kissé beszűkült falu tanulói miként választanának 

sportágat. Második részben a Nagyatádi Futball Club utánpótlás játékosait kértem meg arra, 

hogy töltsék ki a kérdőívet, amelyben arra voltam kíváncsi, hogy milyen tényezők befolyásolták 

abban, hogy a labdarúgást válasszák, és melyek azok a tényezők, ami miatt továbbra is 

folytatnák a labdarúgást. Míg a harmadik részben, olyan fiatalokat kérdeztem, akik Nagyatádon 

hagyták abba a labdarúgást. Azt kérdeztem tőlük, hogy miért jutottak erre az elhatározásra, 

hogy abbahagyják a labdarúgást, és ez mennyire bizonyult jó döntésnek.  

Ezzel egy folyamatot szerettem volna átlátni méghozzá még nem igazolt sportoló – igazolt 

sportoló – már nem igazolt sportoló folyamatát, hogy mi miért lehet. 

Feltételezéseim is 3 részre osztottam. Somogyszobon beigazolódott mind a kettő, miszerint 

sokan sportolnának, viszont a falu jellegből és abból, hogy nincs semmi lehetőség, így nem 

tudnak, és csak kevesen vállalják az utazást. A másik pedig, hogy testnevelés órákon a 

labdarúgással és a kosárlabdával találkoznak a legtöbbet, így ez számukra egy nagy befolyásoló 

tényező lenne sportágválasztás kapcsán, mert ezeket sportolnák a legszívesebben. 

Az NFC tagjainál a barátok húzó és megtartó ereje nagyon fontos, és emiatt nagyon sokan 

választják a labdarúgást.  

Az a feltevésem, hogy egyre többen hagynak fel a labdarúgással nem feltétlen igazolódott be, 

vagy nem derült ki. Viszont, ami kiderült, hogy akik jelenleg fociznak, ők szeretik csinálni és 

nem szeretnék abbahagyni a labdarúgást. Nem panaszkodtak, hogy túl sok időt vettek volna el 

az edzések vagy a mérkőzések, legalábbis nem emiatt hagyta abba a többség a labdarúgást. 

A kutatásom végére, arra az eredményre jutottam, hogy a gyerekeknek a legfontosabb az, 

hogy tehetségesnek érezze magát a sportban, és az, hogy a barátok is ott legyenek vele. Plusz 

még talán annyi elmondható, hogy a mai modern világban a médián keresztül sok minden látnak 

és hallanak és ezek alapján is hoznak döntéseket. 


